
Protokół  nr XVII/12
z XVII sesji Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 2012 r.

sala widowiskowa Młodzieżowego Domu Kultury w Pile
/czas trwania od godz. 12,00 – 15,20/

Obrady XVII sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 
stwierdzając,  że  w  sesji  uczestniczy  22  radnych,  w  trakcie  obrad  przybył  radny  Tomasz 
Rzemykowski – stan radnych 23 – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 
stanowi załącznik do protokołu.

Do przesłanego porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły zgłosił następujące propozycje 
zmian:

1. zgodnie  z  pismem  Prezydenta  Miasta  Piły  –  wycofanie  projektu  uchwały  w  sprawie 
lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół  podstawowych
i  gimnazjów,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Piła  –  druk  nr  268  –
za wycofaniem projektu uchwały Rada opowiedziała się jednogłośnie,

2. zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły - wprowadzenie w to miejsce projektu uchwały 
w  sprawie  lokalnego  programu  wspierania  edukacji  uzdolnionych  uczniów  szkół 
podstawowych i  gimnazjów, dla  których organem prowadzącym jest  Gmina Piła  –  druk
nr 280 – za wprowadzeniem projektu uchwały Rada opowiedziała się jednogłośnie, 

3. zgodnie z  pismem Prezydenta Miasta  Piły -  wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia kryteriów, trybu i zasad przyznawania nagród uzdolnionym uczniom klas IV-VI 
szkół podstawowych i  klas I-III gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest  jest 
Gmina Piła – druk nr 281 – za wprowadzeniem projektu uchwały Rada opowiedziała się 
jednogłośnie, 

4. wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Piły 
– druk nr 279 – za wprowadzeniem projektu uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był 
przeciwny,  13  radnych  wstrzymało  się  od  głosu  –  projekt  uchwały  nie  uzyskał 
bezwzględnej większości głosów i nie został przyjęty do porządku obrad.

Radna Maria Kubica stwierdziła, że pomyliła się w głosowaniu,  wnioskowała o reasumpcję 
głosowania.

Za  wnioskiem  o  reasumpcję  głosowania  opowiedziało  się  21  radnych,  2  radnych  było 
przeciwnych. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania Honorowego 
Obywatelstwa Miasta Piły opowiedziało się 9 radnych, 14 radnych wstrzymało się od głosu – 
Rada nie wyraziła zgody na wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad sesji.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XVI a XVII sesją Rady Miasta Piły – druk 278.
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3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk 277.

4. Projekt uchwały w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół podstawowych i  gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła – 

druk nr 280.

4a.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  kryteriów,  trybu  i  i  zasad  przyznawania  nagród

uzdolnionym  uczniom  klas  IV  –  VI  szkół  podstawowych  i  klas  I  –  III  gimnazjów,

dla których organem prowadzącym jest Gmina Piła - druk 281.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym 

zasobem Gminy Piła na lata 2012-2016 – druk nr 265.

6. Projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia  raportu  z  realizacji  Programu ochrony środowiska

dla Gminy Piła za okres od 1 stycznia 2009 r. do 31 grudnia 2010 r. - druk nr 270.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym – druk nr 271.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Piła – druk nr 269.

9. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ul. J. Kasprowicza – druk nr 272.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Zalewu Koszyckiego – druk nr 273.

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  al.  Wojska  Polskiego

i ul. Salezjańskiej – druk nr 274.

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Pocztowej i Marszałka Józefa 

Piłsudskiego – druk nr 275.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic:  Podchorążych,  Kossaka, 

Rodła – druk nr 276.

14. Informacja  dotycząca  wykonania  Uchwały  Rady  Miasta  Piły  Nr  XXIX/360/08  z  dnia

16 grudnia 2008 r. w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami

w Gminie Piła – druk nr 264.
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15. Informacja Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2011 roku żądaniach, o których mowa 

w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy

z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym – druk nr 267.

16. Interpelacje i zapytania – druk 266.

17. Wolne wnioski i informacje.

18. Zamknięcie obrad.

Informację  w  sprawie  protokołu  z  obrad  XVI  sesji  Rady  Miasta  Piły  przedstawił 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  –  informacja  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za przyjęciem protokołu z XVI sesji Rady Miasta Piły głosowało 21 radnych, 1 radny był 

przeciwny, nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu.

Ad-2/

W sprawie „ Informacji Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach 

pomiędzy XVI a XVII sesją Rady Miasta Piły” głos zabrał radny Jacek Bogusławski prosząc

o  dodatkowe  informacje  dotyczące  pkt.  3  informacji  tj.  organizacji  Pilskiego  Testu  Wiedzy

o Mieście – dodatkowych informacji udzielił Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

– informacja stanowi załącznik do protokołu – druk 278.

Ad-3/

W sprawie „ Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 277 – głos zabrali:

Radna Wiesława Sztaba  poprosiła o dodatkowe informacje dotyczące pkt 49 i 54 sprawozdania, 

radny Paweł Jarczak -  pkt. 11,  radna Maria Miler –  pkt 3, 21, 23, 53,71 i podobne punktów, 

które mają na celu kreowanie polityki gospodarczej, ściąganie biznesu do Piły, na ile to się udaje, 

jakie  są  planowane  inwestycje  z  podziałem na  formy działalności  -  produkcja,  handel,  usługi,

ze szczególnym naciskiem na produkcję, radny Paweł Dahlke – 1, 20, 23, 63, 69.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

– pkt  49  -  w  najbliższych  tygodniach  jest  przewidywana  wizyta  zespołu  opiniująco-

projektowego,  który  ma  ocenić  stan,  jednocześnie  ustalić  zakres  współpracy  z  Gminą, 
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zadeklarowaliśmy  daleko  idącą  pomoc  na  etapie  procesów  projektowych,  inwestycyjnych

i wykorzystania dworca, w związku z tym tego typu spotkanie miałoby dookreślić w jakim stopniu 

moglibyśmy  wykorzystywać  te  pomieszczenia,   liczę  na  to,  że  w  związku  z  takim  naszym 

stanowiskiem  również  PKP podejmie  dla  nas  pozytywną  decyzję,  zainteresowanie  miasta  jest 

podstawowym  kryterium,  branym  pod  uwagę  przez  PKP,  jeśli  chodzi  o  działania  związane

z  rewitalizacją  obiektów,  bo  nie  mogą  pozwolić  na  wyremontowanie  przestrzeni,  która  będzie 

zupełnie pusta,

– co do spotkania z panem senatorem – o szczegóły związane z jego planami należałoby pytać 

pana senatora, tak jak napisałem dotyczyło to współpracy w zakresie finansowania sportu, ale też 

rozmawialiśmy o tym w jaki sposób jeden z  największych przedsiębiorców w naszym regionie 

funkcjonuje, jakie ma problemy, w jaki sposób chce się rozwijać w naszej okolicy,

– co  do  Basketu  -  odbyły  się  postępowania  zarówno  związane  z  pomocą  dla  działań

w zakresie  szkolenia  sportowego dzieci  i  młodzieży i  tu  są  dotacje  poprzyznawane,  były dwa 

przetargi  związane z promocją miasta poprzez sport,  przeznaczyliśmy te  pieniądze dla czterech 

ligowych klubów, które w Pile funkcjonują, podobnie jak w ubiegłym roku w ciągu pierwszego

i  drugiego  postępowania  wszystkie  kluby,  poza  Basketem  tą  dotację  podjęły,  po  pierwszym 

przetargu jest znana kwota, ta kwota w tym roku wynosi 50 tys., zespół jest w III lidze, żeby mieć  

pogląd czy jesteśmy, w jakich kategoriach dofinansowania funkcjonujemy sprawdziłem okolice – 

Konin  III  liga,  miasto  wspiera  zespół  kwotą  30  tys.,  Poznań  35  tys.,  Kobylin  w  ogóle  nie 

dofinansowuje koszykówki, Rawicz przeznacza 58 tys., Gniezno 30 tys., Tarnowo Podgórne 60 tys. 

i 3 miasta około 100 tys. rozpiętość jest duża, zależy od decyzji danego miasta. Chciałbym również 

zwrócić  uwagę  na  to,  że  dopiero  w  ubiegłym  roku  po  raz  pierwszy zespół  Basketu  otrzymał 

pieniądze  na  promocję  miasta  poprzez  sport,  w  latach  poprzednich  nie  otrzymywał  żadnych 

pieniędzy,  suma przeznaczanych pieniędzy w poszczególnych latach 2009 - 20 tys, 24 tys. w 2010, 

61 tys. w 2011 i co najmniej taka sama kwota będzie w 2012. Nieprawdą jest, że nie zauważamy 

sportu,  widzimy rosnącą ilość kibiców, jeżeli  zespół  przejdzie  z  powrotem do II  ligi  będziemy

w przyszłym roku podejmować jeszcze bardziej korzystne,  na ile budżet będzie pozwalał, decyzje 

dla klubu,

– pytanie związane z  inwestycjami  – faktycznie  Firma Baj-Pros  ma bardzo bliski  kontakt

z Firmą Winkowski, mogę tylko powiedzieć, że większość rozmów, które toczymy, objęta jest nie 

tylko tajemnicą biznesową, ale i przyzwoitością, nie możemy, ani Pani Prezydent, ani ja  udzielać 

informacji o decyzjach firmy, spotkania dotyczą zachowań miasta w pewnych sytuacjach, jeżeli 

chodzi  o  wsparcie  pewnych  działań  inwestycyjnych  poprzez  przygotowanie  gruntów,  zmianę 

planów, o tym za chwilę powie pani Prezydent.
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Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m.  in. stwierdziła:

– pkt.  20  –  umorzenie  dotyczy  roku  2004  i  2005,  jest  to  dochód  z  tytułu  podatku 

dochodowego od osób fizycznych w formie karty podatkowej, na koniec ubiegłego roku Urząd 

Skarbowy zwrócił  się  do  Prezydenta  Miasta  z  wnioskiem podatnika,  który  zalega,  o  podjęcie 

decyzji o dalszym postępowaniu wobec tego podatnika, dotychczasowe podstępowanie wobec tego 

podatnika było nieskuteczne, podatnik, który był zobowiązany do zapłacenia tych należności, nie 

posiada żadnych dochodów, z informacji zebranych wynika, że utrzymuje się z pomocy rodziny

i  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  w  2008  r.  podatnik  otrzymał  zgodę  prezydenta

na  rozłożenie  należności  na  raty  jednak  żadnej  wpłaty nie  dokonał,  prowadzone  postępowanie 

egzekucyjne przez Urząd Skarbowy nie przyniosło również żadnych efektów, w związku z tym 

dalsze naliczanie odsetek wydaje się nielogiczne, 

– pkt 69 – jest to zaległość Stowarzyszenia Kultury Fizycznej, zarejestrowanego w Starostwie 

Powiatowym  w  Pile,  które  utrzymuje  się  ze  składek  członkowskich,  które  Stowarzyszenie 

przeznacza w całości na szkolenie młodzieży, jako uzasadnienie  umorzenia tego podatku wnosi,

że  obszar  którym zawiaduje,  który jest  opodatkowany,  jest  nieodpłatnie  przekazywany również 

mieszkańcom do celów rekreacyjnych i sportowych, a także dzięki jego działalności zlikwidowane 

zostało nielegalne składowisko śmieci i odpadów na terenie ul. Wawelskiej.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,  odpowiadając na pytanie 1 dotyczące tramwaju wodnego 

m. in. stwierdził:

– w tej  chwili  rozważamy kilka  scenariuszy,  jednym z nich  nich  jest  wybór prywatnego 

przedsiębiorcy, który będzie za własne pieniądze odpowiadał za zakup jednostek, a jednocześnie, 

jak  w  każdym przetargu,  zaoferuje  najniższą  cenę,  związaną  z  przetargiem.  Na  razie  musimy 

wybudować przystanie,  jest to proces niezwykle złożony ponieważ działamy na skraju wody i lądu, 

jest wiele instytucji, które wyrażają zgodę i każdy kto prowadził tego typu inwestycje wie, że one są 

chyba najtrudniejsze, będziemy o tym rozmawiać w jaki sposób, najtaniej dla gminy, to zrobić, 

– wracając do Basketu chciałem dodać, że przewidujemy trzeci, ostatni przetarg i nie będzie 

więcej,  te  pieniądze leżą,  jeżeli  ktoś  nie  będzie chciał  się po nie  schylić,  to  widocznie nie  ma 

zainteresowania, już po pierwszym przetargu wiadomo jaka jest  kwota i dziwię się, że podczas 

drugiego przetargu taka kwota nie jest wykorzystywana.

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna m. in. stwierdziła:

naliczenie  opłaty  za  bezumowne  korzystanie  z  nieruchomości   położonej  przy  ul.  Śniadeckich 
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dotyczy nieruchomości wynajmowanej na polepszenie zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

umowa była zawarta z właścicielem budynku mieszkalnego, podstawą wyliczenia stawki jest cena 

rynkowa nieruchomości, dlatego dokonano przeszacowania według aktualnie obowiązujących cen 

rynkowych. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski informując, że  temat spotkania w firmach przedstawi pani 

Prezydent Beta Dudzińska, zwrócił się z prośbą do radnej Marii Miler wy wyraziła zgodę na to,

że pełna odpowiedź zostanie przygotowana na następną sesję.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m.  in. stwierdziła:

temat bardzo obszerny ponieważ dotyczy w tej  chwili  kilkunastu miesięcy naszej pracy,  dzisiaj 

tylko bardzo ogólnie w jakich kierunkach działamy, jaki jest cel tych działań i jakie są już pierwsze 

drobne  sukcesy,  czy  osiągnięcia.  Działamy  dwukierunkowo,  na  zewnątrz  miasta  staramy  się 

pokazać  miasto,  pokazać  ofertę,  pojawiamy  się  wszędzie  tam,  gdzie  swojej  lokalizacji

pod inwestycję szuka inwestor. Początkowo były to przypadkowe spotkania, a w tej chwili powoli 

przeradzają  się  w  relacje,  które  pozwalają  na  pewien  ciąg  spotkań  chociażby  w  przypadku 

Ambasady Danii, gdzie po kilkumiesięcznych rozmowach doszło do kolejnego spotkania inwestora, 

który poszukuje w tej części Polski miejsca na swoją inwestycję. Problem jest w tym, że on szuka 

gotowej  hali,  na  tym polega  trudność.  Z  dużym uznaniem spotkaliśmy się  już  po  pierwszym 

spotkaniu ponieważ wyraził się, że jeżeli chodzi o miasto wybrałby Piłę, stąd wrócił ponownie,

na nasze zaproszenie. Wiedząc jakie są jego oczekiwania szukamy kolejnych, możliwych obiektów, 

które moglibyśmy mu polecić. Kolejny przykład działania zewnętrznego, to list referencyjny, który 

otrzymaliśmy  z  Izby  Koreańskiej,  który  z  kolei  później  posłużył  nam  przy  składaniu  oferty

do kontrahentów  Samsunga, czyli widzicie państwo pewien logiczny ciąg zdarzeń, pewne relacje, 

które już w ciągu  tych miesięcy udało nam się nawiązać. To tylko przykłady tych zewnętrznych 

działań, ale wracając na rynek wewnętrzny, który jest równie bardzo ważny, bo spektakularne jest 

kiedy któryś z podmiotów, na skutek własnych strategicznych działań, podejmuje decyzję o wyjściu 

z miasta, ale w mieście dzieje się jednocześnie bardzo dużo pozytywnych zjawisk, otwierają się 

nowe  firmy,  za  chwilę  dwie  nowe  drukarnie  swoje  siedziby  na  obrzeżach  miasta  uruchomią,

w zeszłym roku pojawiły się dwie inne z kapitałem obcym. Tych spotkań, kiedy  analizowaliśmy je, 

jest pół na pół, część jest wywołana przez nas, bo my chcemy wiedzieć, co się dzieje, my chcemy 

działać pro aktywnie żeby uniknąć sytuacji,  gdzie jesteśmy konfrontowani, że już jest za późno 

żeby wspomóc, w tej chwili nie przeszkadzać, to jest za mało, musimy aktywnie wspierać tych 

przedsiębiorców lokalnych. Druga połowa jest wywołana przez samych przedsiębiorców ponieważ 
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ich działalność blokowana jest czasami, czy to przez plany zagospodarowania, czy to przez brak 

podstawowej  infrastruktury,  chociażby  dróg  czy  mediów,  brakuje  im  też  specjalistów,  z  tymi 

sprawami zwracają się do nas. Wiele spraw jest w tej chwili w toku, nie o wszystkich możemy 

powiedzieć z imienia i z nazwiska, ale dowiadujemy się w trakcie tych spotkań, że nasi producenci 

lokalni obsługują takie firmy jak IKEA, jak GEBERIT, marki uznane na świecie. Pomiędzy tymi 

dwoma kierunkami są jeszcze nasze szkoły, średnie i wyższe, to jest nasz kapitał ludzki i cały czas 

mówimy, co zrobić żeby ci młodzi ludzie nie wyjeżdżali z miasta. Pozwolimy sobie przygotować, 

w formie prezentacji, taką szerszą informację, być może, jeżeli będziemy mieć autoryzacje firm, 

podamy więcej szczegółów, już takich dedykowanych.

Radna Wiesława Sztaba 

– zapytała, czy jeżeli w rozmowach była osoba, która miałyby być właścicielem tramwaju 

wodnego, to kto będzie płatnikiem przystani,

– powracając  do  sprawy  dworca  PKP  zapytała  czy  już  w  tym  roku  rozpocznie  się 

modernizacja pewnych członów dworca.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.  in. stwierdził:

-           w budżecie  są  zapisy,  że  przygotowujemy infrastrukturę  wodną,  nie  będzie  służyła 

wyłącznie  temu jednemu obiektowi,  jakim będzie  tramwaj  wodny,  liczymy na  to,  że  turystyka 

kajakowa i każda inna, związana z wodą, będzie się rozwijała, te przystanie mają służyć wszystkim, 

którzy  będą  chcieli  z  wody  korzystać,  będzie  w  naszym  regionie  pełnomocnik  rządu

ds programu”Odra 2000”, chcielibyśmy by jakieś działania odbyły się na rzece Gwda,

– co do modernizacji Dworca PKP – nie mogę się wypowiadać, to nie jest nasza własność, ani  

nie  mamy  bezpośredniego  wpływu  na  terminy,  rozmawialiśmy  wstępnie  o  projektowaniu

i  wykonawstwie,  pierwszy element  jest  długotrwały,  bo dotyczy obiektu zabytkowego i  byłoby 

dobrze,  by  prace  projektowe  były  w  tym  roku,  a  realizacyjne  w  przyszłym,  to  jest  nasze 

oczekiwanie, które zderzy się z finansami PKP.

Ad-4/

Projekt uchwały w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół  podstawowych  i  gimnazjum,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Piła 

przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 280.
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Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował,  że 

Komisja omawiała projekt uchwały, przedstawiany jako druk nr 268, wszystkie zgłoszone uwagi 

zostały przekazane do Wydziału Oświaty,  Kultury i  Sportu,  projekt uchwały nie był  głosowany

z uwagi na informację, że dojdzie do zmiany tego projektu uchwały i zostaną Radzie przedstawione 

dwa projekty uchwał na sesji.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak  zapytał,  czy jest  rozeznanie ile dzieci 

spełnia kryterium wyznaczone  w projekcie tej uchwały.

Dyrektor Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Sebastian  Dzikowski poinformował,  iż  było 

robione rozeznanie, bez kryteriów związanych z konkursami, jest to około 80 uczniów.

Radny Tomasz Pochylski zapytał, czy będzie podobny program wspierania uczniów sportowo.

Dyrektor Wydziału Oświaty,  Kultury i  Sportu Sebastian Dzikowski  odpowiedział,  że trwają 

prace nad przygotowaniem takiego programu.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował, iż już w najbliższą sobotę, podczas rozdania 

nagród  prezydenta, osoby  związane  ze  sportem,  szczególnie  młodzież,  będzie  nagrodzona 

finansowo.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  wnioskował

o przegłosowanie projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/233/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4a/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  kryteriów,  trybu  i  zasad  przyznawania  nagród 

uzdolnionym uczniom klas  IV-VI szkól  podstawowych i  klas  I-III  gimnazjów, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Piła omówił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

Sebastian Dzikowski – druk nr 281.

Dyrektor Dzikowski zaproponował wprowadzenie następujących autopoprawek:

– w § 3 ust. 6 Załącznika Nr 1 wykreślić słowa „kryteriów jak również” oraz „określonych

w programie”,
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– w § 4 ust. 2 Załącznika Nr 1wykreślić poprzedni zapis, a wprowadzić „Nagrodę przyznaje, 

jednorazowo, w formie świadczenia pieniężnego, Prezydent Miasta Piły.”,

– w Załączniku Nr 2 wykreślić zdanie „ Uprzedzony/a o treści art. 233 § 1 kodeksu karnego,  

potwierdzam własnoręcznym podpisem prawdziwość danych zamieszczonych we wniosku.”

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  stwierdził,  że Komisja 

skupiła  się  na Załączniku Nr 1 i  2,  a  zgłoszone poprawki,  w miarę możliwości,  zostały przez 

Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu naniesione, sam projekt uchwały nie był głosowany.

Radny Krzysztof  Muchewicz proponował zmianę terminu otrzymania nagrody na taki, by uczeń 

otrzymał nagrodę w ostatnich dniach czerwca, na wakacje.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski  poinformował, iż termin 

składania wniosków upływa z dniem 5 lipca, po radzie kwalifikacyjnej.

Radna Wiesława Sztaba poparła propozycję radnego Krzysztofa Muchewicza.

Radna Maria Miler  zgłosiła wniosek dotyczący dopisania w Załączniku Nr 1  § 4 ust. 2,

za wyrazem „jednorazowo” wyrazy „w roku szkolnym”.

Radna  Wiesława  Sztaba  zwróciła  uwagę  na  to,  że  na  Komisji  dokonywano  już  poprawek, 

poprosiła, by na sesję materiały były już poprawione.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski zwrócił uwagę na to, że program ma 

wspierać uczniów, którzy promują Piłę, zaproponował, by na przyszłość wziąć pod uwagę również 

jednostki niepubliczne i uczniów, którzy promują miasto i też ich wspierać.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski 

– nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  radnej,  że  materiał  jest  źle  przygotowany,  stwierdził,

że materiał merytorycznie jest dobrze przygotowany, ale radni mają prawo do własnych uwag, które 

są wysłuchiwane,

– odnosząc  się  do  terminu  wcześniejszej  wypłaty  nagrody stwierdził,  że  przekazanie  jest

„do dnia”  co  oznacza,  że  może być  wcześniej,  ponadto  zwrócił  uwagę na to,  że  jest  to  nowa 
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uchwała i taki program w Pile nie funkcjonował, ale czy nagroda ma być przeznaczona na wakacje, 

program  dotyczy „wspieranie edukacji” i warto by było brać to pod uwagę, iż nie jest to program 

wakacyjny, a stypendialny, związany z edukacją. Pan Prezydent zwrócił uwagę na to, że uchwała

w zapisie  ma,  że  dotyczy to  uczniów szkół  podstawowych  i  gimnazjów,  dla  których  organem 

prowadzącym jest Gmina Piła, a więc uchwała nie daje innych możliwości, nie wiadomo ile osób 

się zgłosi, będzie ona znana za rok, będzie to także zależało od możliwości gminy.

Radna Jolanta Lubińska  zwróciła uwagę, iż w Rozdziale I § 1 jest zawarta informacja, która 

pokazuje, że jest mowa o stypendium w roku szkolnym, uznała zawarte daty w projekcie uchwały 

za  właściwe,  stwierdziła,  że  nie  należy decydować na  co dzieci  wydadzą  pieniądze,  bo  o tym 

zdecydują rodzic i dziecko.

Radna Maria Miler, odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni stwierdziła, że zapisy dotyczą 

dwóch różnych podmiotów i nadal podtrzymała swój wniosek.

Radny Zbigniew Kosmatka  stwierdził, że po raz pierwszy jest uchwalany program i regulamin 

nagród prezydenta, nagradzający zdolnych uczniów, ale stwierdzenie, że po raz pierwszy zauważani 

są zdolni uczniowie jest zbyt daleko idące ponieważ wcześniej również ich zauważano.

Za  wnioskiem  radnej  Marii  Miler  dotyczącym  dopisania  w  Załączniku  Nr 1  §  4  ust.  2,

po wyrazie” jednorazowo”, wyrazy „w roku szkolnym” glosowało 17 radnych, 1 radny był 

przeciwny, 1 radny wstrzymał się od głosu, wniosek został przez Radę przyjęty.

Uchwała,  z  wcześniej  przyjętą  poprawką,  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała

Nr XVII/234/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym 

zasobem  Gminy  Piła  na  lata  2012-2016  –  druk  nr  265  –  przedstawił  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Edward Karnaś.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,

że Komisja tym tematem zajmowała się już wcześniej, w ubiegłym roku spotkała się z prezesami 

spółdzielni mieszkaniowych, w tym roku były 2 posiedzenia komisji, jedno z nich było poświęcone 

zapoznaniu  się  z  działalnością  Pilskiego  Towarzystwu  Budownictwa  Mieszkaniowego,  drugie 

Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej, a ustawa na podstawie której ten program jest 

przygotowany jest w fazie prac projektowych i skutkiem będzie prawdopodobnie zmiana tej ustawy 

i  to  jest  jakby podstawowy argument,  dla  którego Komisja  wydała  opinię  pozytywną dla  tego 

projektu uchwały.  Przewodniczący Komisji  zwrócił  uwagę na to,  że  uchwała,  poprzedzająca  tę 

uchwałę, na lata 2007-2011 z 18 grudnia 2007 r. była podjęta równolegle z uchwałą określającą 

strategię  rozwoju  mieszkalnictwa w Pile,  a  więc  z  uchwałą,  która  o  wiele  szerzej  zagadnienia 

mieszkalnictwa  pojmowała  i  określała  w tym względzie  politykę  gminy stąd  sugestia  Komisji,

by taką weryfikację w ciągu roku prowadzić i po roku przedstawić kolejną uchwałę w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji podkreślił, że zasób mieszkaniowy gminy ustawicznie się zmniejsza, jest 

w większości zdekapitalizowany i wymaga odnowienia. Zwrócił się do członków Komisji Spraw 

Społecznych o podjęcie tematu mieszkań socjalnych i komunalnych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/235/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Programu ochrony środowiska dla 

Gminy Piła za okres od 1 stycznia 2009 r. do 31 grudnia 2010 r.  omówił Zastępca Dyrektora 

Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Frąckowiak –  druk nr 270 – 

prezentacja.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński, przedstawiając dyskusję 

na  Komisji  stwierdził,  że  Komisja  wydała  pozytywną  opinię  o  powyższym projekcie  uchwały

z sugestią, by w przypadku kształtowania budżetu na rok przyszły rozważyć ewentualne kwestie 

dodatkowych środków na monitoring środowiska.

Radna Maria Miler  zapytała jakie środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, bądź

z innych instytucji środowiskowych zostały pozyskane na ochronę środowiska w poszczególnych 

działach.
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Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Stanisław 

Frąckowiak odpowiedział, że informacja na ten temat została przekazana do Biura Rady, wynika

z  niej,  że  ani  z  Wojewódzkiego  Funduszu,  ani  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony Środowiska

w latach 2009 – 2010 Gmina Piła nie uzyskała żadnych pożyczek, ani dotacji – informacja stanowi 

załącznik do protokołu.

Za podjęciem uchwały głosowało 22 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XVII/236/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono 20 minut przerwy.

Rada wznowiła  obrady,  którym przewodniczył  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły  Paweł 

Jarczak.

Ad-7/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita 

Mudyna – druk nr 271.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował

o wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/237/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Piła  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 269.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował

o przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisję. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/238/12 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w rejonie ul. J. Kasprowicza, wraz z autopoprawką dotyczącą § 7  ust. 1 pkt 2 lit. b drugi tiret  

i  §   10 ust.  1  pkt 2 lit.  b  pierwszy  tiret  dotyczącą dopisania wyrazu „albo” przedstawiła 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 272. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował

o wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Za przyjęciem Załącznika  Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie ul. J. Kasprowicza, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą

do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich  finansowania  Rada  opowiedziała  się 

jednogłośnie.

Za przyjęciem Załącznika Nr 3 dotyczącym Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych 

w  miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie

ul. J. Kasprowicza, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej,  które należą do zadań 

własnych gminy oraz zasadach ich finansowania Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Załącznik  Nr  2  dotyczący  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. J. Kasprowicza z ustaleniami studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły przyjęty został jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/239/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt  uchwały  w  sprawie   przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Zalewu Koszyckiego  przedstawiła 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 273.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował

o przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały.
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Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/240/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  al.  Wojska  Polskiego

i ul. Salezjańskiej omówiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka – 

druk nr 274.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował

o wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/241/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka przedstawiła projekt uchwały 

w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Pocztowej i Marszałka Józefa Piłsudskiego –  druk

nr 275.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/242/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Podchorążych, Kossaka, Rodła 

przedstawiła Dyrektor MPU Iwona Wojtecka – druk nr 276.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XVII/243/12 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-14/

Informację  dotyczącą  wykonania  uchwały   Nr  XXIX/360/08  Rady  Miasta  Piły  z  dnia

16 grudnia 2008 r.  w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami

w  Gminie  Piła  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Julita 

Mudyna – druk nr 264. - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował

o przyjęciu przez Komisję ww informacji.  

Ad-15/

Informacje  Prezydenta  Miasta  Piły  o  zgłoszonych  w  2011  r.  żądaniach,  o  których  mowa

w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy

z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym omówiła Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 267 – informacja stanowi 

załącznik do protokołu.

Informacja została przyjęta przez Komisje Gospodarki Miejskiej.

Ad-16/

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań została przyjęta bez uwag – druk nr 266.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  zgłosił  interpelację

na piśmie dotyczącą zapewnienia miejsc parkingowych dla mieszkańców budynku spółdzielczego 

przy ul. Matwiejewa 11 A.

Ad-17/

W punkcie „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali:

Radna Wiesława Sztaba  poruszyła sprawę wypłaty podwyżek,  do tej  pory niezrealizowanych,

dla pracowników obsługi, administracji wychowania przedszkolnego i szkół podlegających Gminie 

Piła, z pytaniem kiedy zostaną wypłacone.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał dlaczego w porządku uroczystej sesji znalazły się punkty robocze, 
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które zawierane są przy zwoływaniu normalnej sesji.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  poprosił o przybliżenie 

sprawy Hospicjum.

Radny  Zbigniew  Kosmatka, nawiązując  do  początku  obrad  sesji,  ustalania  programu  sesji 

zacytował  kilka  zdań  z  obowiązującego  do  tej  pory  Regulaminu  przyznawania  Honorowego 

Obywatelstwa  Miasta  Piły  „Wniosek  składa  się  w  terminie  najpóźniej  miesiąca  przed  sesją,

na której  ma być rozpatrywany.  Przed przedłożeniem wniosku przewodniczący rady kieruje go, 

celem  zaopiniowania,  do  właściwej  dla  spraw  społecznych  komisji.  Po  uzyskaniu  opinii 

przewodniczący rady kieruje wniosek pod obrady sesyjne”.  Radny stwierdził,  iż zastanawia się,

czy procedura, jaka została przyjęta na początku sesji, była właściwa.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc potwierdził, że podwyżki dla pracowników 

administracji w przedszkolach i szkołach zostaną wypłacone, pieniądze na ten cel są i w momencie 

prawidłowego podzielnia i akceptacji przez wszystkich dyrektorów placówek zostaną wypłacone,

z wyrównaniem od stycznia tego roku.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,  udzielając odpowiedzi na temat Hospicjum poinformował

o  nawiązaniu  rozmów  na  temat  wsparcia  przez  miasto  tej  ważnej  dla  wielu  osób  inicjatywy, 

stwierdził,  że  konieczna  jest  zmiana  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  chodzi  o  teren

na Koszycach, gdzie zabrakło zapisu, który umożliwiłby zlokalizowanie tego typu obiektów, będzie 

to przedstawione radzie w miesiącu marcu, a po uchwaleniu tej zmiany jest możliwość podjęcia 

decyzji o bezprzetargowym przekazaniu gruntu i udzieleniu bonifikaty. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela, odpowiadając na pytanie radnego Zbigniewa 

Pyziaka stwierdził, że inaczej nie miałoby to statusu sesji,  nie miałoby ochrony prawnej, nie byłoby 

protokołowane, nie mówiąc o samej frekwencji, jaka mogłaby być, po przeanalizowaniu przepisów 

sesja zwołana została w trybie przewidzianym ustawą i zapisami w statucie.

Radna Wiesława Sztaba 

– zgłosiła sprawę dewastowania pojemników z odzieżą używaną, wystawianych przez PCK,

– zwróciła  się  z  pytaniem do  Prezesa  Pilskiej  Spółdzielni  Mieszkaniowej,  kiedy  zostanie 

zlikwidowane zadymienie na ul. Ludowej,
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– zapytała, czy radny może przychodzić na komisję kiedy chce i wychodzić kiedy chce, jako 

przykład takiego zachowania podała posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, uznała za konieczne 

dyscyplinowanie poczynań radnych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły  Rafał  Zdzierela  przypomniał,  że  radni  odpowiadają przed 

wyborcami,  a  z  informacji  otrzymywanych  od  przewodniczących  nie  wynika,  by  radni  tego 

nadużywali.

Radna  Teresa  Kasior stwierdziła,  że  po  stopniałym  śniegu  widoczne  są  nieczystości,

które odpowiednie służby winny uprzątnąć.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  zwrócił się do Starosty 

Pilskiego Mirosława Mantaja pytając co będzie po Gemarze. 

Starosta Pilski Mirosław Mantaj stwierdził, że nie jest to sprawa Powiatu, a sprawa miasta.

Radny Czesław Jopek uznał za konieczne zabezpieczenie miejsc parkingowych na Placu Staszica 

w dniu uroczystej sesji Rady Miasta Piły.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski obiecał rozważenie tej kwestii.

Radny Tomasz Pochylski  zapytał,  czy  jest  możliwe,  by  na  odcinku  od  Mostów Królewskich

do al. Wojska Polskiego była większa prędkość przejazdu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  przypomniał  o  składaniu  interpelacji

na piśmie.

Ad-20/

W związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł 

Jarczak  zamknął obrady XVII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała             Przewodniczący Rady Miasta Piły      Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                           Rafał Zdzierela                                            Paweł Jarczak 
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